

[Texte]

past president. Our contact with the Canadian Federation of Students has led us to believe, as we have heard this evening, that they have not taken a position on the issue and therefore did not want to debate it. But that is their kettle of fish.

**Mr. Manly:** I would like to welcome the representatives from the Alliance for the Future of Young Canadians. I note that you have 16,000 members. Could you tell the committee how you recruit your members? How does a young person become a member of your organization? Is there any kind of a membership fee? How do you determine policies?

**Mr. Hansen:** I would be more than happy to do so. First of all, in terms of determining policies, we are a single-issue group, in the sense we want to mobilize support for the Canada-U.S. Free Trade Agreement. We stand behind the agreement, and we are urging that passage be given to it. In terms of recognizing what we stand for, it is very clear to our members when they join what they are joining and what they are standing up in support of.

Membership is gained in a number of ways. We started out with a number of individual members and very key people to found our organization. In terms of individuals joining, many were university student-council presidents, many were involved with youth associations, and they took it upon themselves to start bringing our organization to the attention of their members.

Along with that, as I mentioned before, we were doing debates. I remember going to Fredericton, New Brunswick, to address the Atlantic Universities Presidents' Conference on this issue, giving them information, and they brought it to the attention of their students. The same can be said for Queen's University. I remember going there.

**Mr. Manly:** When you say the Atlantic university presidents, do you mean the student presidents—

**Mr. Hansen:** Student council presidents.

Now, there is the form of individual membership which has gained significantly in numbers for our group, and we are very proud of that fact.

**Mr. Manly:** How many individual members would there be?

**Mr. Hansen:** I would say about that 10% of our membership is based on individual membership.

At the same time we have also set out to receive the endorsement and membership of organizations: the Student Senate of Wilfrid Laurier University, the B.C. Young Socreds, the Ontario Progressive Conservative Campus Association, ISEC Calgary, Manitoba Youth for Free Trade—

**Mr. Manly:** ISEC Calgary, what is that?

[Traduction]

l'ancien président. Nos contacts avec la Fédération canadienne des étudiants nous a incités à croire, et nous en avons eu la confirmation ce soir, qu'ils n'ont pas pris position et que, par conséquent, ils ne veulent pas de débat. C'est leur problème.

**M. Manly:** J'aimerais souhaiter la bienvenue aux représentants de l'Alliance pour l'avenir des jeunes Canadiens. Je vois que vous comptez 16,000 membres. Pourriez-vous nous dire comment vous recrutez vos membres? Comment un jeune devient-il membre de votre organisation? Est-ce qu'il y a une cotisation? Comment déterminez-vous vos politiques?

**M. Hansen:** Je vais me faire un plaisir de vous répondre. Pour commencer, pour ce qui est de la détermination des politiques, notre groupe n'a qu'une seule vocation, mobiliser le soutien en faveur de l'accord de libre-échange canado-américain. Nous sommes pour cet accord et nous demandons à ce qu'il soit adopté au plus vite. Pour ce qui est de notre position, elle ne fait aucun doute pour ceux et celles qui se joignent à nous et il n'y a pas de surprise.

On peut devenir membre de plusieurs manières. Nous avons commencé avec un certain nombre de membres individuels et de personnes très motivées pour fonder notre organisation. Nombre de présidents de conseils d'étudiants, de personnes s'occupant d'associations de jeunes se sont joints individuellement à nous et ont pris sur eux-mêmes de signaler l'existence de notre organisation à leurs propres membres.

Simultanément, comme je l'ai dit tout à l'heure, nous organisons des débats. Je me souviens de m'être rendu à Fredericton, au Nouveau-Brunswick, pour parler de cette question à la conférence des présidents des universités de la région atlantique, et de leur avoir donné des informations qu'ils ont eux-mêmes transmises à leurs étudiants. C'est la même chose pour l'Université Queen. Je me souviens d'y être allé.

**M. Manly:** Vous avez dit les présidents d'universités de la région atlantique. Voulez-vous dire les présidents d'étudiants. . .

**M. Hansen:** Les présidents de conseils d'étudiants.

C'est le genre d'adhésion individuelle qui a considérablement grossi nos rangs, et nous en sommes très fiers.

**M. Manly:** Combien de membres individuels y a-t-il?

**M. Hansen:** Je dirais que notre groupe compte environ 10 p. 100 de membres individuels.

En même temps, nous nous sommes efforcés d'obtenir le soutien et l'adhésion d'autres organisations: le Student Senate of Wilfrid Laurier University, les B.C. Young Socreds, l'Ontario Progressive Conservative Campus Association, ISEC Calgary, la Manitoba Youth for Free Trade. . .

**M. Manly:** ISEC Calgary, qu'est-ce que c'est?